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HØYRINGSSAK - Lokal forskrift om jakt og fastsetting av 
minsteareal som grunnlag for tildeling av fellingsløyve på hjort i 
Alver kommune - høyringsfrist 15. januar 2022.

Viser til høyringsak «Lokal forskrift om jakt og fastsetting av minsteareal som grunnlag for tildeling av 
fellingsløyve på hjort i Alver kommune.»

Eg ser på nedjusteringa av minstearealet som Utval for areal og miljø, her foreslår, som eit fornuftig 
forslag som vil gje handlingsrom og moglegheiter for å kunne handtere den stadig aukande 
hjortebestanden i kommunen. Dette er nok ein naudsynt tiltak for å kunne handle innanfor lovens 
rammer. 

Samstundes deler eg også utvalets bekymring for at det no lettare kan bryte ut grunneigarar frå 
større vald, og danne fleire mindre jaktfelt. Dette vil kunne få negative følger for å kunne drive ein 
fornuftig viltforvaltning, konfliktskapande innbyrdes i jaktvalda samt meirarbeid for kommunal 
viltforvalter. Utvalet skriver:  « Sjølv om minstearealet formelt sett vert redusert så er det ikkje 
automatikk i at ein  kan opprette sine eigne minivald viss ein har tilstrekkeleg teljande areal. Dette 
fordi kommunen skal godkjenne alle nye vald eller endringar i eksisterande vald jf. § 11 i «Forskrift 
om forvaltning av  hjortevilt».»

Dette er jo i og for seg riktig, men kommunen kan vanskeleg avslå ein søknad om danning av nytt 
vald, dersom søknaden er innanfor lovverket. Og samstundes ligg det her opp til meir saksarbeid for 
saksansvarleg, og samtidig gjer forskrifta ingen føringer for korleis saksbehandler skal handtera slike 



saker. Her meiner eg den lokale forskriften bør vere meir retningsleiande for slike saker. Det må vera 
meir»lønnsomt» å vera tilknytt eit større vald enn å bryte opp i eit mindre. På den måten kan ein i 
første omgang sleppa mange utmeldinger, og for dei utmeldingsakane som allikevel kjem, så har 
saksansvarleg ein forskrift å forholde seg til korleis han skal ta avgjerda.

Som konkret forslag, foreslår eg derfor:

 § 3 i forskrifta vert endra til §4
 Det vert lagt til ein ny §3 lydande:
 §3 Ved oppretting av nye vald/jaktfelt etter i kraftredning av denne forskrift, som har eit 

samla areal på 1000 d.a eller mindre, skal fylgjande vera gjeldande:

Det skal kun tildeles kalv og ungdyr på kvota.

50 % regelen kan ikkje gjerast gjeldande for å få auka kvote.

Ved å tilføre denne §, vil det vere mindre attraktivt å melde seg ut av større vald, samt at 
sakshandsamar har ein lokal forskrift å forholde seg til når han får saka på bordet. 

Når kommunen så har vedtatt ny lokal forskrift for jakt og fastsetjing av minsteareal, må 
hjorteviltforvaltninga snarast råd setjast tilbake til den Grunneigarstyrte forvaltninga, me hadde fram 
til 2021. I 2021 vart den tilsidesatt etter at kommunestyret vedtok at det måtte gjerast 
ekstraordinære kortsiktige tiltak for å gjera noko med dei store skadane hjorten påfører fleire stader i 
kommunen. Når den lokale forskrifta er vedteken, har storvala eit overordna rammeverk å styra 
etter, og det er såleeis ikkje grunnlag lenger, å tilsidesette den grunneigarstyrte forvaltninga.
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